
   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Dagsorden til forældrebestyrelsesmøde (FB) 
 

Tirsdag den 24.09.2024 kl.18.30-20.30 (21.00) 

 

Sted:  Nordlyset, Frilandsvej 30 

 

Deltagere: 

 

Lærke Holst Schytte (Kernehuset), formand  

Rikke Rossen (Nordenvinden), næstformand 

Anita Møller (Ryttergården)  

Ditte Ussing, (Wandallsgården) 

Stine M. Rasmussen, (Skovlinden) 

Camilla X Hasselbalch-Holm (Kildebækken)  

Kaspar G K Hansen, (Nordlyset)  

 

Rune Hammar, medarbejderrepræsentant (Ryttergården)   
Anette Hjære-Strandhauge, medarbejderrepræsentant (Nordlyset) 

 

Nikolaj Uhrenholdt, Dagtilbudsleder, sekretær for forældrebestyrelsen, 

referent. 

 

 

Forplejning: Kaffe og Kage 

 

Dagsorden: 

 

 

1. Godkendelse af referat fra sidst 

         Godkendt 

 

2. Godkendelse af dagsorden 

         Godkendt 
 

3. Nyt fra: 

 

• Formanden: 

På trods af drøftelse med politiker vedr. underskud på 

madordningen, så er der ikke udmøntet ekstra penge til 

madordningen i budget 2025 jf. kommunens budgetforlig. 

 

• Medarbejderne: 

Alt vel fra medarbejderside. Der er MED-møde d. 25.09.2024, 

hvor blandt andet Vesterlundens økonomi skal drøftes. 

 

• Ledelsen: 

Dagtilbudsområdet 

Grubbemøllevej 22, 1. sal 

5700 Svendborg. 

 

Dagtilbudsleder: 

Nikolaj Uhrenholdt 

Tlf: 20 36 47 83 

 

www.svendborg.dk 
 
 
 
 

 

 

 

 

BØRNEHUSENE: 

Kernehuset 

Wiggerspark 201 

Tlf. 30639281 

 

Kildebækken 

Engdraget 2 

Tlf. 40427201 

 

Ryttergården 

Ryttervej 68 

Tlf. 29481771 

 

Skovlinden 

Sofielund 2 

Tlf. 29463904 

 

 

Nordlyset 

Frilandsvej 30 

Tlf. 21258476 

 

Nordenvinden 

Pengekrogen 37 

Tlf.24522376 

 

Wandallsgården 

Wandallsvej 5 

Tlf. 51545804 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

http://www.svendborg.dk/
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• I kommunens budgetforlig 2025 nedjusteres der med ca.  

   5.400.000 på grund af faldende børnetal 

• Gruppemøllevej 20-22 skal sælges og TR, dagtilbudsledelse  

   og administration skal formentlig flyttes til Svinget 12  

   overfor biblioteket. 

• Kernehuset er godt på vej mod slutningen af byggeri,  

   indretning og legeplads. Det ser vi frem til. Indvielse sker i  

   foråret 2025. 

• Vi går gang med uanmeldt KIDS-tilsyn inden så længe.  

   Dette er en opfølgning på det anmeldte tilsyn. 

• Der er faldende børnetal i Vesterlunden – 14 vug. og +1  

   bh. 

• Madordning: taksten/forældrebetalingen stiger med 40 kr.  

   Udover prisreguleringen på 22 kr. I alt 62 kr. i stigning. 

• Nordenvinden: særlig opmærksomhed på Nordenvindens   

   samlede børnetal set i relation til det faldende børnetal 

• Der er vedtaget økonomisk rammestyring på   

   Vesterlundens resursepladser i 2025: 14 pladser  

   (Skovlinden) og 8 pladser (Kernehuset). Alle penge (15  

   timer pr. barn) til resursepladser bliver således lagt ud  

   pr.01.012025. Det skaber bl.a. gode stabile betingelser for  

   ansættelse og faglig kapacitetsopbygning. 

• Sygefraværsprocent gennemgås og kommenteres? Fast  

   punkt fremadrettet. 

• Kildebækken: Har igangsat interessant proces omkring  

   forældreundersøgelse/effektmåling 

• Blå futter udfases i hele kommunen grundet økonomi og   

   miljøhensyn 

• Vesterlundens El-busser sendes formentlig videre til et   

   andet dagtilbudsområde grundet økonomisk tilpasning 

• Fra 2025 skal alle børn i forårsSFO undtaget de som skal på 

byhaveskolen. 

 

• Tur rundt i husene fra et forældreperspektiv: 

 

Forældrene fortæller fra alle børnehusene og der berettes om 

stabilitet trods pressede dage i husene, en givtig forældre-

arbejdsdag, generel god stemning, kompetencepædagoger i 

husene, spændende udelivsaktivitet, at der styr på tingene, 

et byggeri der er ved at lande samt en oplevelse af 

personalesygemeldinger, der dog løses på en god måde. 

   

 

4. Økonomisk situation i Vesterlunden 

Formålet er at skabe overblik over Vesterlundens økonomi 2024 

frem mod 2025. 

 

Forældrebestyrelsen orienteres om Vesterlundens udfordrede 

økonomiske situation og det aftales, at der sendes et 

informationsskriv ud til alle forældre på Aula. 
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5. Valg til frokostordning 

Formålet er at drøfte og afklare det kommende valg til madordning. 

 

Bestyrelsen drøfter det kommende valg om at have madordning eller 

ikke i det pågældende børnehus. En frokostordning i det enkelte 

børnehus giver underskud, hvilket forældrene bør informeres om 

inden deres valghandling foretages. Det noteres at den hævede 

forældrebetaling dækker noget af det erfarede underskud i både 

2023 og 2024, men det dækker dog fortsat ikke det fulde beløb.  

 

Derudover drøftede bestyrelsen hvilket valgmateriale (breve, 

plakater, aula-beskeder) der skal udarbejdes og evt. 

informationsmøder der skal afholdes inden selve valget skal foregå. 

Nikolaj fremsender det eksisterende materiale fra sidste valg, 

herunder inspiration fra andre områder. Bestyrelsen arbejder videre 

med afsæt i dette. 

6. EVT. 

Intet – tiden var gået :-) 


